
Referat generalforsamling 20-3-2024 

 

Velkomst ved Svend Lundsberg. 
Sang og stemme træning ved Pia Fog fra Nørre Sundby. 

Pia fortalte først lidt om sig selv og hendes hverdag, som formand i Kreds Nord og Hovedbestyrelse 
Derefter tog hun fat på stemmetræning hvor alle måtte op at stå og udtrykke forskellige lyde og øve 
vejrtrækning, derefter sang vi fra højskolesangbogen og Pia spillede på et klaver som hun sagde godt kunne 
trænge til at blive stemt. 

 

Generalforsamling. Velkomst ved Svend Lundsberg. 

Valg af ordstyrer Berit Kjærgaard næstformand i Landsforeningen. 

Valg af referent Svend Jensen sekretær i Kredsbestyrelsen. 

Formandens beretning. 

Svend oplyste der pr. 31/12-23 var 501 medlemmer, men alene i marts 2024 er der 20 nye tilmeldte. 

Mødet i april 2023 med Trine Hørmann Thomsen med 135 deltagere. 

Oktober ”Angst og Jokes” med Læge Robert Pind 50 deltagere. 

November. Møde med klubberne fra Lemvig Vibeke Højbjerg. Fra Herning Ikast Brande Tove Mortensen, 
Karin Himmelstrup og Hanne Bangshaab. Fra Holstebro var der afbud fra Henning Markussen, men Henning 
havde fremsendt en hilsen med indlæg. Og fra Ringkøbing Skjern og  

Struer ingen fremmødte. 

Formanden nævnte ved dobbelt medlemskab og 2 mailadresser er det mulig at få begge sat i Mailsystemet 

Unity walk 25 maj i København og i Nordjylland den 15 juni. 

Malte Bang har sendt til Kredsen at der bliver arbejdet på at lave en bisidder ordning. Nærmere senere  

Landsforeningen har fået lavet Akut kort der passer til mobilcover og tegnebog de var lagt frem til dem som 
ville have et. 

 

Regnskab ved Lilian. Indtægter udgjorde 80.568 kr. udgifter 92.001 kr. Årets resultat minus 11.432 kr. 

Egen kapital = med kassebeholdning 70.537 kr. 

Regnskab og beretning godkendt uden kommentarer. 

 

Henning Markussen. fra Klubben i Holstebro havde afholdt en biograftur plus en bustur med afslutning i 
Sunds og et foredrag Med Anders Bune fra Fjaltring i Holstebro. 

 

Vibeke Højbjerg. Lemvig klubben havde besøg på et dagcenter i Lemvig plus udflugt til Thy og et besøg på 
Retro Museet i Ulfborg med efterfølgende kaffe og der var afholdt julefrokost med hygge og sang. 

 

Karin Himmelstrup. Herning Ikast Brande ved Karin Himmelstrup. Der har været afholdt generalforsamling 
og et møde med en tandlæge samt en sommerfest og en julefrokost. 

Tak til klubberne for et godt arbejde for Parkinson. 

 

Bestyrelsesvalg. 

Der var nyvalg til bestyrelsen.  Anni Pedersen Holstebro, Lilly Hansen Herning og Poul Erik Nielsen, Spjald. 

Nyvalg af revisor Nioelle Miles. Holstebro. 

Nyvalg af suppleant. Jan Bräner. Struer. 

Indkomne forslag. Ingen 

Eventuelt. Intet. 

 

Sevel den 21 marts 2024 Svend Jensen 



Efter middagen. Fik deltagerne serveret kaffe/the og småkager. 

 

Berit Kjærgaard. Fik derefter ordet og fortalte om Hovedforeningen og opdelingen i 15 kredse. 

Og hvilken strategi man har vedtaget på landsplan. 

Hvordan får vi flere medlemmer i Parkinsonforeningen, nævnte tiltaget om lavere kontingent i marts. 

Oprettelse af en database så det blev nemmere at overskue hvor mange der har Parkinsondiagnose. 

Omtalte at Parkinson foreningen har fået 4 millioner til forskning fordelt over få år.  

En af de ting vi vil komme til at høre mere om er stamcelleforskning inden for de næste 5 til 15 år.  

Den nylig udkomne Hvidbog, som beskriver Parkinson og hvordan flere faggrupper får viden om Parkinson. 

Berit nævnte også synlighed herunder tv med Søren Østergaard og Radioudsendelsen med titlen 
”hjernekassen”.  Med Jette Oppelstrup og Peder Lund Madsen. Og ” Kosmopol”.  på tv 2 som handler om 
Boksning. 

Der vil komme mere med oneline kurser for pårørende. 

 Og nyt for yngre seniorer med Parkinson under 56 år.  

 

Sevel den 21 marts 2024 Svend Jensen 

 

 

  


